
 

 

Zápis ze zasedání Akademického senátu AVU konaného dne 8.1.2025 od 
9:30 v aule AVU   
   
Zasedání proběhlo v aule AVU fyzicky i online.   
   
   
Přítomní/přítomné:   
 
Členové/členky Akademické komory AS AVU (10) 
Dle prezenční listiny (bez titulů): Nik Timková, Lenka Zamrazilová, Pavlína Morganová, Tomáš 
Svoboda, Tomáš Pospiszyl, Tomáš Vaněk, Jan Kracík, Dušan Zahoranský, Tomáš Otoupal 
 
Online (bez titulů): Theodora Popova 
 
 
Členové/členky Studentské komory AS AVU (7) 
Dle prezenční listiny: Dorota Václavíková, Jiří Kaňák, Heřman Hůrka, Adéla Gertruda Kurešová, Filip 
Brandejský, Hedvika Ocásková 
 
Online: Cyril Filcík 
 
 
Členové/členky vedení (bez titulů): 
Šárka Krtková, prorektorka pro studijní záležitosti 
 
Hostka (bez titulů): 
Klára Čmolíková Cozlová – vedoucí oddělení GRID na AVU (Oddělení genderové rovnosti, inkluze a 
diverzity) 
 
Omluveni/omluveny:  
 
Za Akademickou komoru AS AVU (bez titulů):  
Nikdo 
 
Za Studentskou komoru AS AVU: 
Nikdo 
 
Přítomno: 17 senátorů a senátorek. 
Akademický senát byl usnášeníschopný pro všechny body programu.   
Zasedání vedla předsedkyně senátu Nik Timková.   
Průběh zasedání zapsala Lucie Pesrová. 
 
 
Návrh programu zasedání AS AVU 8.1.2025 
 
1. Zahájení 
2. Schválení programu zasedání 
3. Informace od vedení AVU 
4. Informace od Volební komise AS AVU 



 

 

5. Projednání žádosti o odstoupení externí členky Umělecké rady 
6. Podněty senátorek a senátorů 
    - Revize harmonogramu zasedání AS AVU v letním semestru 
    - Přestup studujícího z jiné VŠ 
7. Různé 
 
 
Průběh zasedání   
 
1. Zahájení  
Předsedkyně senátu Nik Timková přivítala všechny senátorky, senátory, prorektorku a hostku. 
Představila návrh programu zasedání a otevřela diskusi. 
T. Vaněk: Navrhuje zařadit k projednání otázku prodloužení pracovní smlouvy bývalé rektorky na 
dobu neurčitou v rámci jejího úvazku odborné asistentky na Katedře teorie a dějin umění ze své 
pozice rektorky. Bylo navrženo zařadit pod bod č. 3. 
D. Václavíková: Navrhuje zařadit k projednání stanovisko senátu k rozhovoru s bývalou rektorkou na 
Artalku. Bylo navrženo zařadit pod bod č. 7. 
Nikdo další ze senátorů a senátorek neměl k návrhu programu připomínky. N. Timková uzavřela 
diskusi a požádala senát o hlasování.  
 
2. Schválení programu zasedání   
 
Upravený návrh programu zasedání AS AVU 8.1.2025 
  
1. Zahájení  
2. Schválení programu zasedání  
3. Informace od vedení AVU  
4. Informace od Volební komise AS AVU  
5. Projednání žádosti o odstoupení externí členky Umělecké rady  
6. Podněty senátorek a senátorů  
    - Revize harmonogramu zasedání AS AVU v letním semestru  
    - Přestup studujícího z jiné VŠ  
    - Stanovisko k rozhovoru odstoupivší rektorky na Artalku  
7. Různé  
 
Hlasování 
Usnesení: AS AVU schvaluje program zasedání konaného dne 8.1.2025 se zařazením projednání 
otázky prodloužení pracovní smlouvy bývalé rektorky na dobu neurčitou ze své pozice rektorky pod 
bod č. 3 „Informace od vedení AVU“ a s rozšířením bodu č. 7 „Podněty senátorů a senátorek“ o 
stanovisko k rozhovoru odstoupivší rektorky na Artalku. 
Hlasování: 17-0-0 (Pro-Proti-Zdržel se) Pro 15 fyzicky, 2 online. 
Usnesení bylo přijato. 
 
3. Informace od vedení AVU 
Vystoupila prorektorka pro studijní záležitosti Š. Krtková a seznámila senát s aktuálními 
informacemi za vedení AVU: 
 

1. Podána žádost pro výzkumnou instituci. Zpracovávala se půl roku, výsledky budou známy 
v létě 2025. Je to krok k rozvoji školy. 



 

 

2. Projekt financování rekonstrukce na hlavní budově - přišlo kladné hodnocení. 
3. Novela VŠ zákona upravující výši stipendia pro doktorandy – máme právní rozklad, který 

umožňuje zrušení přijímacího řízení do doktorského prezenčního studia. Stejným 
způsobem postupují i jiné vysoké školy. Jednalo by se o částku 3 milióny korun, které AVU 
v rozpočtu nebude mít. Vedení poinformuje senát o finálním rozhodnutí ohledně 
zrušení/nezrušení přijímaček.  

4. Michaela Žůrková – vedoucí Grantového oddělení AVU - podána výpověď. 
5. Radoslav Ištok – odborný asistent ateliéru Socha 1 – podána výpověď. Vedoucím ateliéru 

Erice Velické a Davidu Feslovi se navýší úvazky. 
6. Alžběta Bačíková – Artyčok.tv – podána výpověď, vyhlášeno výběrové řízení na pozici 

editor/ka pracoviště Artyčok.tv. 
7. Vyhlášeno výběrové řízení na pozici vedoucí/ho a odborného asistenta/odborné asistentky 

ateliéru Grafika 2. 
8. Vyhlášeno výběrové řízení na pozici vedoucí/ho a odborného asistenta/odborné asistentky 

ateliéru Intermédia 3. 
9. Vít Havránek – ponechá si pouze úvazek jako odborný asistent na Katedře teorie a dějin 

umění. 
10. Nový vnitřní mzdový předpis – všem zaměstnancům budou vydány mzdové výměry na rok 

2025. 
11. Byt Kotorská – již zájemci ze strany studujících. Šířit informaci o možnosti pronájmu dál. 
12. Rozpočet – termín odevzdání návrhů rozpočtu všech pracovišť je do konce ledna 2025. 
13. Zápisy z Umělecké rady a ze Správní rady byly zveřejněny na webu AVU. 

 
14. Prodloužení pracovní smlouvy Marie Topolčanské na dobu neurčitou 
Š. Krtková se vyjádřila k bodu, jehož projednání bylo zařazeno do programu na žádost T. Vaňka 
na dnešním zasedání. 
Š. Krtková: Poinformovala senát o kroku bývalé rektorky AVU Marie Topolčanské, která v době 
své funkce na pozici rektorky sama sobě schválila prodloužení pracovní smlouvy ke své 
akademické funkci odborné asistentky na Katedře teorie a dějin umění (KTDU) na dobu 
neurčitou. Učinila tak bez poinformování nebo projednání s vedením a senátem. Tuto 
informaci vedení AVU dalo na vědomí Správní radě, dále je to však interní záležitostí AVU. 
T. Vaněk: Potvrzuje, že tento krok je z pozice rektora/rektorky formálně možný, jde spíše o to, 
jak pohlížet z etického hlediska na způsob provedení takového kroku a jak klasifikovat jeho 
férovost, pokud chybělo předchozí informování nebo projednání s vedením a senátem. 
T. Pospiszyl: Informace mu byla jakožto vedoucímu KTDU sdělena v létě 2024 Š. Krtkovou, vzal 
ji na vědomí jako fakt. 
Š. Krtková: Konzultovala s GRID – možnost nezávislé právní konzultace s právníkem kanceláře 
ombudsmana. 
K. Čmolíková Cozlová: Potvrzuje, že je to otázka etického přesahu, navrhuje také možnost 
předložit Etické komisi. 
T. Vaněk: V případě potřeby nabízí vedení pomoc ze strany senátu. Je dle něj otázkou, zda 
nedošlo z etického pohledu ke zneužití pracovní pozice. 

 
15. Rekonstrukce 3. patra na hlavní budově 
T. Vaněk: Táže se Š. Krtkové na harmonogram.  
Š. Krtková: Harmonogram prací bude k dispozici na přelomu února a března 2025. 
 
 
 



 

 

16. Prezentace GRID 
Š. Krtková předala slovo K. Čmolíkové Cozlové, která stručně okomentovala svoji prezentaci o 
přehledu činnosti oddělení GRID za předchozí rok, který byl po faktické i emocionální stránce 
náročný díky, zejména jeho konec. Dokument s prezentací byl před zasedáním zaslán senátu. 
Senátoři a senátorky po prezentaci pokládali dotazy K. Čmolíkové Cozlové. 
D. Zahoranský: Dotaz ohledně specifických potřeb pro studující – jak jsme v tomto daleko?  
K. Čmolíková Cozlová: Upraveno výnosem rektorky, bude se doladovat na základě praxe. T. č. 
má AVU 2 takové studující. 
Dále na dotaz K. Čmolíková vysvětlila rozdíl mezi funkcí ombudsmanů na jiných VŠ a 
pracovištěm GRID, které zcela funkci školního ombudsmana nesupluje. AVU dle jejího názoru 
chybí nezávislý ombudsman jako kontrolní mechanismus. 

 

 4. Informace od Volební komise AS AVU 
 

Předseda Volební komise AS AVU (VK) T. Otoupal poinformoval o stavu volby rektora AVU: 
 

- 6.1.2025 ukončen sběr podpisů na kandidátních listinách 
- VK dnes sečte hlasy akademických pracovníků na jednotlivých kandidátních listinách, 

následně ověří platné podpisy  
- Zatím bez ověřených podpisů jsou možnými kandidátkami nebo kandidáty: 

 
Pavlína Morganová 
Nik Timková 
Tomáš Pospiszyl 
Tomáš Svoboda 
Marek Pokorný 
Dušan Zahoranský 
Vít Havránek 
 
Někteří již během sběru podpisů ohlásili, že kandidovat nebudou. 
 

- Po sečtení hlasů VK poinformuje všechny potencionální kandidátky a kandidáty, že mohou, 
v případě své kandidatury zasílat stanovené dokumenty do 14.1.2025. Mohou také do 
tohoto termínu odstoupit z kandidatury. 
 Stanovenými dokumenty jsou: 
 
Volební teze 
CV 
Písemný souhlas s kandidaturou 
Prohlášení dle lustračního zákona, že mohou kandidovat na funkci rektorky nebo rektora 

 
- 20.1.2025 – vyhlášení přihlášených kandidátek a kandidátů – poinformován bude senát a 

celá škola 
- Předvolební debaty – proběhnou dvě 

a) Pro AS AVU 5.2.2025 
b) Pro Akademickou obec AVU – 17.2.2025 (bude potvrzeno) 
Předvolební debaty se uskuteční v budově AVU Veletržní ve velkém přednáškovém sále. 
 

Přihlásil se T. Pospíšil a sdělil, že kandidaturu přijímá. 



 

 

 
Přihlásil se D. Zahoranský a sdělil rovněž, že kandidaturu přijímá. 
 
Přihlásila se P. Morganová a s poděkováním za podporu a důvěru však sdělila, že kandidovat 
nebude. 
 
Přihlásil se Tomáš Svoboda rovněž s poděkováním a sdělil, že kandidovat nebude. 
 
Přihlásila se N. Timková také se sdělením, že kandidovat nebude. 
 
Přihlásil se (online) Marek Pokorný, poděkoval a sdělil, že kandidaturu přijímá, těší se na 
předvolební debaty a neuvažuje zatím o odstoupení. 
 
N. Timková: Sdělila, že budou kooptačním procesem co nejdříve doplněny/i nové členky nebo 
členové senátu za odstoupivší senátory T. Pospiszyla a D. Zahoranského z důvodu jejich 
kandidatury na funkci rektora AVU.  
 
5. Projednání žádosti o odstoupení externí členky Umělecké rady 
Na základě žádosti prof. Dr. Ing. Arch. Henriety Moravčíkové o uvolnění z funkce členky Umělecké 
rady AVU, kterou podala prorektorce pro studijní záležitosti Š. Krtkové dne 3.12.2024 senát 
hlasoval o schválení její žádosti. 
 
Hlasování 
Usnesení: AS AVU schvaluje žádost prof. Dr. ing. arch. Henriety Moravčíkové o uvolnění z funkce 
členky Umělecké rady AVU k 8.1.2025. 
Hlasování: 16-0-1 (Pro-Proti-Zdržel se) Pro 14 fyzicky, 2 online, 1 se zdržel 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
6. Podněty senátorek a senátorů 
 

1. Přestup studujícího z jiné VŠ  
Š. Krtková: Sdělila, že toto bude konzultovat s právníkem, jak to provést, protože současný 
právní rámec to neumožňuje. Jako řešení vidí přestupovou komisi. Také sdělila, že podle 
nového VŠ zákona to možné bude (viz odst. 54 b) zákona), AVU však bude muset upravit 
svůj studijní řád. 
P. Morganová: Potvrzuje, že tato novela to již umožní. 
 

2. Stanovisko k rozhovoru odstoupivší rektorky na Artalku 
Nastala rozprava nad rozhovorem, který poskytla bývalá rektorka M. Topolčanská Artalku. 
Panovala shoda, že není třeba nikterak na předmětný rozhovor reagovat, všechny 
argumenty a postoje senátu již byly oficiálně vyřčeny a zmíněné nepravdivé argumenty M. 
Topolčanské jsou vyvratitelné. Jako pozitivní byla zhodnocena společná reakce 
odstoupivších prorektorek a prorektora. Senát by však měl být připraven na případné 
otázky od médií.  
 
 
 
 



 

 

7. Různé 
T. Svoboda: Připomněl nutnost včasné kooptace a sdělení jmen senátorek nebo senátorů, kteří 
doplní složení senátu. 
    
 
 
N. Timková poděkovala všem senátorkám a senátorům a ukončila zasedání. 

 

Zapsala Mgr. Lucie Pesrová 
 

 
 
 
Nik Timková MFA 
Předsedkyně AS AVU 

 


